
Programmabegroting 2022.

Voorzitter, geachte dames en heren,

Ter bespreking ligt voor ons de Programmabegroting 2022, de laatste in deze 
raadsperiode. Het uitgangspunt dat deze meerjarig sluitend dient te zijn 
onderschrijven wij als fractie. Ondanks het resultaat van de Septembercirculaire  lijkt 
een beperkte OZB verhoging helaas onvermijdelijk. De nadruk ligt dan voor ons op 
een beperkte toename en ook voor de komende jaren dient een mogelijke verhoging 
geleidelijk van aard te zijn. Voorstellen om dure projecten uit te voeren moeten 
kritisch bekeken worden voor wat betreft noodzaak en uitvoering. Zo kunnen er voor 
de sociale sector en armoedebestrijding voldoende middelen overblijven. Speciale 
aandacht daarbij ook voor de energie-armoede. Een relatief nieuw probleem, waarbij 
oplossingen mogelijk zijn die passen in de lokale energietransitie.

Preventief beleid om tot reductie van kosten te komen is noodzakelijk. Sport , kunst 
en cultuur zorgen niet alleen voor ontspanning maar hebben op verschillende 
manieren een positief effect op het welbevinden van onze jeugd of op de deelnemers 
in het algemeen.  Kosten gaan dan voor de baat uit. Een rijke en ontwikkelde 
gemeente als Waalre moet toch in staat zijn om voldoende kennis en middelen in te 
zetten om hier goed vorm aan te geven.

Voor wat betreft de Omgevingsvisie zet Waalre een belangrijke stap naar de 
toekomst. Ondermeer nieuwe woonvormen dienen daar deel van uit te maken. Met 
name de mantelzorgwoning krijgt hierbij onvoldoende aandacht.  ZW14 heeft 
hierover in het verleden al een motie over ingediend. Ook de vraag naar betaalbare 
woningen blijft actueel. Regionale afspraken over woningbouw moeten wellicht 
opnieuw bekeken worden.  

Bij de voorbereiding van projecten zet de gemeente in op verschillende vormen van 
burgerparticipatie. Deze kan naar onze mening inhoudelijk sterk verbeterd worden. 
Verslaglegging en het weergeven van afwijkende meningen vindt niet plaats. 
Onduidelijk is in een aantal gevallen vanuit welke achtergrond en expertise inwoners 
aan een participatietraject deelnemen en wie zij vertegenwoordigen. 
Participatietrajecten dienen op tijd aangekondigd te worden, uitnodigingen op tijd 
verstuurd. Het is van belang dat het voor de deelnemers duidelijk is binnen welke 
kaders er participatie kan plaatsvinden. Burgerraadpleging mag geen verplicht 
nummer zijn en dient voor iedereen -inclusief de raadsleden- transparant te zijn, 
participatie wordt immers wel in voorstellen zwaarwegend naar voren geschoven.

De afwikkeling van het verkeer door ons dorp blijft de aandacht vragen. Met de 
opening van de nieuwe N69 is het mogelijk om het doorgaand verkeer te beperken 
en het fietsen te stimuleren. Aantrekkelijke fietsroutes zijn een must en het is dan ook 
te betreuren dat Waalre de afspraken in het Gebiedsakkoord en de besluiten in de 
Nota van Uitgangspunten niet nakomt t.a.v. de inrichting van de ventwegen langs de 
Eindhovenseweg. Afwikkeling van het vrachtverkeer en het voorkomen van het 
ontstaan van nieuwe sluiproutes verdient alertheid.



Openbaar Vervoer blijft ook een aandachtspunt, dat nog steeds niet naar 
tevredenheid is opgelost. Wij steunen moties die dit willen aanpakken.

In het kader van klimaatverandering ontkomen ook wij in Waalre niet aan 
verregaande maatregelen. Naast het opwekken van energie door bij voorkeur 
zonnepanelen op daken van huizen en gebouwen,  is ook de bestrijding van 
wateroverlast ten gevolge van hevige regenbuien een opgave voor elke inwoner. 
Zoals bekend is men wettelijk verplicht het hemelwater op eigen terrein te verwerken. 
De gemeente heeft hierin de inwoners verwend door dat middels afvoer over te 
nemen. In vele delen van ons dorp is het mogelijk om de regenpijp af te koppelen en 
het water in de tuin te laten wegzakken. Ook de verstening van oppervlakten dient 
tegen gegaan te worden. Door infiltratie waar het kan, zullen de inwoners die dat 
lokaal niet kunnen en aangewezen zijn op rioolcapaciteit, na hevige regenval minder 
overlast ervaren. Daarnaast is de aanleg van dure extra riolering dan minder 
noodzakelijk. Om afkoppelen te stimuleren zal  ZW14 een motie indienen voor 
onderzoek naar differentiatie van de rioolheffing, zodat inwoners financieel voordeel 
hiervan genieten. Elders is dit al heel gebruikelijk.
Aanpassingen of behoud van openbaar groen dienen waar mogelijk ook ingezet te 
worden voor het lokaal vasthouden van water hetgeen ook belangrijk is voor de 
biodiversiteit.

Tot slot voorzitter, 
Bestuurlijk staat de gemeente Waalre weer stevig op de rit. Het huidige college van 
burgemeester en wethouders heeft in die zin haar sporen verdiend. Mutaties in de 
verschillende geledingen hebben tot kwaliteitsverbetering geleid en de opdracht voor 
het nieuwe college en raadsleden is dan ook om dit vast te houden en verder uit te 
bouwen.  In maart 2022 zijn er immers weer gemeenteraadsverkiezingen. Partijen 
zijn nu bezig om hun kandidatenlijsten op te stellen en hun programma te schrijven. 
Naast het raadslidmaatschap is er ook de mogelijkheid om als fractiemedewerker of 
ondersteuner aan de slag te gaan. Inwoners kunnen dus op vele manieren meedoen 
met het bestuur en het verbeteren van onze mooie gemeente. 
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